
در حالي هشت 
سعيد احمديان

    گزارش
م�اه از رفت�ن 
رس�ول خ�ادم 
می گذرد ک�ه برگزاري انتخابات فدراس�يون 
کش�تي با معضلي به نام طولاني ش�دن روند 
احراز صلاحيت برخي از نامزدها روبه رو است.

بلاتکليفي کشتي ادامه دارد و هشت ماه است که 
صندلي رئيس فدراسيون کش��تي خالي مانده و 
خبري از برگزاري انتخابات نيست، آن هم رشته ای 
که ورزش اول کشور است و اميد اول مدال آوری در 
المپيک توکيو. يک سال مانده به المپيک 2020، 
اما مديريت کش��تي همچنان روي هواست. اگر 
تا چند ماه پيش محمد بنا و غلامرضا محمدي و 
ديگر پيشکسوتان کشتي يک روز در ميان مصاحبه 
می کردند و از وزارت ورزش درخواس��ت برگزاري 
هرچه سريع تر انتخابات را داشتند، اما آنقدر پروسه 
انتخاب رئيس جديد کشتي طولاني شده که چند 
وقتي است آنها هم نااميد ش��ده اند و کمتر پيش 
آمده دوباره بحث انتخابات را پيش بکشند. سيبل 
انتقادها هم وزارت ورزش اس��ت که همه چيز را 
انداخته گردن مشخص نشدن اسامي کانديداهاي 
احراز صلاحيت شده، آن هم در شرايطي که اتحاديه 
جهاني کش��تي بر برگزاري سريع انتخابات اصرار 
دارد و در اين باره هشدارهاي لازم را لالوويچ رئيس 
اتحاديه جهاني به سرپرست فدراسيون کشتي و 

رئيس کميته ملي المپيک داده است.
    

9 آبان سال گذشته بود که متن استعفاي رسول 
خادم از رياست فدراس��يون کشتي منتشر شد؛ 
اس��تعفايي که برخلاف 9 ماه قبل ج��دي بود و 

تأکيد کرده بود که اين بار ديگر بازگشتي در کار 
نيست. او در بخشي از متن استعفايش نوشته بود: 
»وقتی پاسخی جز س��کوت برای خواسته های 
کشتی نداشته باشی، ادامه خوشايندی ندارد.« 
کنايه ه��ای خ��ادم ب��ه اختلاف��ش با مس��عود 
س��لطاني فر، وزير ورزش بود که در س��ال 97 به 
اوج رسيد تا خادم سرانجام نامه استعفا بنويسد تا 
دود اين اختلاف که تنگناهاي مالي زيادي را براي 
فدراسيون کش��تي به وجود آورده بود به چشم 
اهالي کشتي نرود. با رفتن خادم، پرونده برگزاري 
دوباره انتخابات فدراسيون کشتي پس از تنها يک 
سال که از انتخاب مجدد خادم می گذشت، روي 

ميز وزارت ورزش قرار گرفت. 
در اولين قدم 15 آب��ان97، حميدرضا بني تميم 
نايب رئيس وقت فدراس��يون کش��تي به عنوان 
سرپرس��ت توس��ط وزارت ورزش انتخاب شد و 
چهار ماه بعد بود که از 18 اسفند تا 28 اسفند 97 
ثبت نام از نامزدهاي رياس��ت فدراسيون کشتي 
آغاز شد و در نهايت نيز 21 نفر ثبت نام کردند که 
در بين آنها چهره های ش��اخصي مانند اميررضا 
خادم، عليرضا دبير، عباس جديدي، حميدرضا 

بني تميم و عليرضا حيدري ديده می شدند.
حضور سرپرست وقت فدراسيون کشتي در بين 
نامزدها سبب ش��د وزارت در 12 ارديبهشت 98 
براي جلوگيري از هرگونه شائبه ای درباره حضور 
همزم��ان بني تميم به عنوان سرپرس��ت و نامزد 
انتخابات، بهروز نعمتي عضو هيئت رئيسه مجلس 
را به عنوان سرپرس��ت جديد فدراسيون کشتي 
منصوب کند؛ انتخابي ک��ه با توجه به حضور اين 
شخص سياسي از س��وي برخي محافل به عنوان 

بده و  بستان وزير ورزش با مجلسي ها براي منتفي 
کردن استيضاحش تعبير ش��د. با آمدن نعمتي، 
جامعه کشتي انتظار داشت که برگزاري مجمع 
انتخاباتي سرعت بيش��تري به خود بگيرد. با اين 
حال با گذشت دو ماه از آمدن سرپرست جديد، 
هنوز زمان برگزاري انتخابات مشخص نيست تا 
انتظارها براي نشستن رئيس جديد روي صندلي 

رياست فدراسيون کشتي به هشت ماه برسد.
    

با وج��ود انتقادهايي که به طولاني ش��دن روند 
برگزاري انتخابات فدراس��يون کشتي می شود، 
نعمتي سرپرست فدراسيون کشتي، شنبه شب 
در برنامه ورزشگاه شبکه5 سيما، مشخص نشدن 
احراز صلاحيت برخ��ي از نامزدهاي انتخابات را 
دليل اين تأخير عنوان کرد: »تا اين لحظه نتيجه 
تأييد صلاحيت اميررضا خ��ادم، عليرضا دبير و 
عباس جدي��دی به وزارت ورزش اعلام نش��ده و 
ما منتظر پاسخ نهايی مراجع ذی ربط درباره اين 
سه نامزد هستيم. به محض دريافت نتيجه تأييد 
صلاحيت ها فوراً برای برگزاری انتخابات رياست 
فدراس��يون کش��تی اقدام خواهيم کرد و هيچ 

مشکلی در اين باره وجود ندارد.«
رضا صالحي اميري، رئيس کميته ملي المپيک هم 
ديروز به طولاني شدن روند انتخابات فدراسيون 
کشتي واکنش نشان داد. او به سؤالی درباره اينکه 
با توجه به آيين نامه فدراسيون ها مبنی بر اينکه در 
صورتی که نهادهای نظارتی تا يک مقطع زمانی 
مشخص جواب ندهند، می توان انتخابات را با اين 
فرضيه که همه تأييد شده اند برگزار کرد، اينطور 
پاسخ داد: »صلاح اين است بعد از مشخص شدن 

نتيجه نهادهای نظارتی انتخابات برگزار ش��ود، 
چون در غير اين صورت چهار سال چالش خواهيم 
داشت. البته امروز با وزير و داورزنی جلسه دارم و 
بايد صحبت کنيم که اگر نهادهای نظارتی جواب 
ندادند، چه کاری انج��ام دهيم. ضمن اينکه فکر 
می کنم اين هفته پاسخ نهادهای نظارتی در مورد 

کانديداهای کشتی مشخص  شود.«
    

در حالي گفته می ش��د انتخابات کش��تي نيمه 
اول تي��ر برگزار می ش��ود که با طولاني ش��دن 
روند احراز صلاحيت نامزده��ا، احتمال تعويق 
انتخابات کش��تي تا ش��هريورماه و پس از پايان 
مس��ابقات جهاني قزاقس��تان وجود دارد. با اين 
حال حساس��يت اتحاديه جهاني کشتي سبب 
ش��ده مس��ئولان وزارت ورزش و کميت��ه ملي 
المپيک به دنبال برگزاري هرچه سريع تر مجمع 
انتخاباتي فدراسيون کشتي باشند، به خصوص که 
صالحي اميري ديروز از قولش به رئيس اتحاديه 
جهاني کشتي براي برگزاري انتخابات اين رشته 
در تيرماه خبر داد: »به لالوويچ قول دادم تيرماه 
انتخابات را برگزار کنيم. ما به دنبال اين هستيم 
اختلالی در روند فعاليت های فدراسيون ها ايجاد 
نشود.« ديروز در همين راستا وزير ورزش، رئيس 
کميته ملي المپيک و سرپرس��ت فدراس��يون 
کشتي در جلسه ای اضطراري در وزارت ورزش، 
موض��وع انتخابات کش��تي را بررس��ي کردند و 
پيش بينی می ش��ود تا هفته آينده با مش��خص 
شدن تاريخ انتخابات، ش��مارش معکوس براي 
انتخاب جانشين خادم پس از هشت ماه آغاز شود 

و اين رشته هم از بلاتکليفي در آيد.
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هموطن مسی در یک قدمی نيمکت پرسپوليس
کالدرون در تهران

نزدیک تری�ن گزینه ب�ه پرس�پوليس در راه تهران اس�ت. پس از 
رفت وآمد به ترکيه و مذاکره با گزینه های متعدد سرانجام مدیران 
پرسپوليس گابریل کالدرون را به عنوان گزینه نهایی معرفی کردند.
مربی 65 س��اله آرژانتينی قرار اس��ت امروز برای گفت وگوی پايانی 
و رس��يدن به توافق نهايی پ��ای ميز مذاک��ره با عرب و دوس��تانش 
بنش��يند و در صورت عقد قرارداد يک روز بعد پاس��خگوی س��ؤالات 
خبرنگاران باشد. اين در حالی است که هنوز عده ای به بازگشت برانکو 

هستند!  خوش بين 
با اعلام باشگاه پرسپوليس، گابريل کالدرون حالا تنها يک قدم تا حضور 
روی نيمکت سرخپوشان فاصله دارد. هافبک سابق آرژانتين که سابقه 
نشستن روی نيمکت تيم های حاشيه خليج فارس را در کارنامه دارد، 
قرار است بعد از گفت وگو در خصوص مسائل نهايی و جزئيات قرارداد با 
سرخپوشان از امکانات پرسپوليس نيز ديدن کند و در صورت رسيدن 
به توافق نهايی طی يکی، دو روز آينده ب��ا انداختن امضا پای قرارداد 
با پرسپوليس، رسماً به عنوان سرمربی جديد سرخپوشان و جايگزين 

برانکو معرفی شود.
هموطن مس��ی که گفته می ش��ود يکی از نقاط ضعف او عدم انتخاب 
دستياران خوب و قوی است، طبق توافقات انجام شده با پرسپوليس با 
سه دستيار به تهران می آيد که البته يکی از دستياران او پسرش، پلگرينو 
کالدرون است که س��ابقه فعاليت در ختافه و رئال بتيس را دارد. علاوه 
بر پلگرينو، کالدرون يک مربی بدنساز و يک مربی دروازه بانان را نيز به 
همراه خود به پرسپوليس خواهد آورد، آن هم در حالی که پرسپوليس 
اين روزها تمرينات بدنسازی خود را زير نظر پيمان رجبی، همسر ليلا 
رجبی پيگيری می کند. البته در صورت نشستن کالدرون روی نيمکت 
سرخپوش��ان، پرونده حضور رجبی در جمع پرسپوليسی ها خيلی زود 

بسته و کار بدنسازی تيم با کادر جديد دنبال خواهد شد.
جلسه نهايی کالدرون در تهران با حضور ايرج عرب به عنوان مديرعامل 
پرسپوليس، علی رغبتی به عنوان عضو هيئت مديره و اميرعلی حسينی 
مسئول امور بين الملل سرخپوشان انجام می شود. اين در حالی است 
که درس��ت در روزهايی که تمام اخبار پرسپوليس مربوط به انتخاب 
سرمربی جديد است، شنيده می ش��ود که هيئت مديره نيز به زودی 
دستخوش تغييرات خواهد شد. هرچند که داستان انتخاب جايگزين 
برانکو آنقدر داغ دنبال می ش��ود که فرصتی به جابه جايی و تغييرات 

احتمالی در هيئت مديره باشگاه نمی رسد! 
با  وجود اين آنچه مشخص است اينکه سرخپوشان روی عقد قرارداد 
يک ساله با کالدرون به توافق رس��يده اند. البته اين قرارداد در صورت 

امضا شدن، قابليت تمديد برای سال های بعدی را نيز دارد. 
مسئولان باشگاه پرسپوليس در حالی از نهايی شدن توافقات با کالدرون 
و حضور او در تهران خبر می دهند که هنوز در خصوص رقم قرارداد اين 
مربی صحبتی به ميان نيامده است. اگرچه گفته می شود که رقم قرارداد 

مربی آرژانتينی با سرخپوشان چيزی حدود يک ميليون دلار است.
 کالدرون بی علاقه به نشستن روی نيمکت سرخپوشان نيست. مردی 
که به زعم برخی می تواند راه برانکو را در اي��ن تيم دنبال کند و برخی 
نيز او را مثل هندوانه دربسته می دانند که نمی توان با نتايج گذشته  او 
را سنجيد. با وجود اين، آنچه اين روزها در خصوص اين مربی به شدت 
مورد توجه قرار گرفته، صحبت های قبل��ی اش در خصوص کار تيمی 
است: »فلس��فه من ايجاد يک دژ دفاعی قدرتمند است و همه بايد در 
ساختن آن مشارکت کنند. در حمله علاقه مند به بازی زيبا هستم. از 
بازيکنانی که به فکر نمايش فردی هستند، خوشم نمی آيد. فابيو ليما 
20 سال داشت که به الوصل آمد. او مدام همه را دريبل می کرد. به اين 
بازيکن گفتم ساده تر بازی کن. دريبل زدن مال تو است، نه برای تيم!  
مردم تش��ويقت می کنند، اما ممکن است در ضدحمله گل بخوريم. او 
بازيکن باهوشی بود و به دريبل زدن خاتمه داد و همانطوری بازی کرد 
که من می خواس��تم. برای من بازی تيمی مهم تر است. دوست دارم با 
ش��ش بازيکن حمله و با 11 بازيکن دفاع کنم. به همين دليل با وجود 
اينکه در الهلال با روش 1-3-2-4 قهرمان ش��دم، اما ممکن است در 
تيم بعدی با روش ديگری بازی کنم، مثلًا 3-3-4؛ هرچه هست، در تيم 
من مهم تاکتيک تيمی است، نه تکنيک فردی و همه بايد به اين مسئله 

احترام بگذارند و از آن پيروزی کنند.«

گزارش »جوان« از بلاتکليفي مدیریتي ورزش اول کشور و انتظار 8 ماهه براي انتخاب جانشين رسول خادم

انتخابات کشتي در خاک احراز صلاحيت ها

سازمان ليگ هر روز متخلف تر از ديروز
قانون گريزی برای هر تشکيلاتی مضر است و اصرار بر قانون گريزی می تواند 
به نابودی کامل آن تشکيلات يا سازمان منجر شود. اين شرايط را فوتبال 
ايران سال هاست که تحمل می کند و هرچه به جلو می رويم، نه تنها خبری 
از برخورد با قانون گريزی و افراد خاطی نمی شود، بلکه روز به روز بر تعداد 
تخلفات نيز افزوده می شود. اصلاً انگار نه انگار که فوتبال هم جزئی از ورزش 
ايران اس��ت و قطعاً زيبنده ورزش کشورمان نيس��ت که پرطرفدارترين 

رشته اش در گرداب تخلف، فرار از قانون و در بحران غوطه ور باشد. 
فدراسيون فوتبال قبل از شروع هر فصل از رقابت ها تصميماتی مبنی بر 
قانونمند شدن مسابقات، باشگاه ها و سازمان های زيرمجموعه فدراسيون 
می گيرد. در حالی که فدراسيون برای نجات فوتبال در وهله نخست بايد 
معضلات زيرمجموعه هايش را حل کند تا بيش از اين مستطيل سبز به 
فنا نرود. راه دور نرويم؛ سازمان ليگ که مسئوليت اصلی مسابقات ليگ 
را برعهده دارد اين اواخر به خاطر عملکرد ضعيفش حسابی در رسانه ها 
مطرح شده و با اينکه انتظار می رفت فکری اساسی برای اين موضوع شود، 

اما خبری از رسيدگی به اتفاقات گذشته نيست! 
امسال نيز همانند گذشته فدراس��يون احتمال برگزار نشدن ليگ برتر 
را مطرح ک��رده، چراکه خوب می داند اوضاع تا چه اندازه وخيم اس��ت. 
س��ازمانی که قانوناً بايد ش��رايط را برای برگزاری بی ح��رف و حديث 
مسابقات فراهم کند و اوضاع باشگاه را زير نظر داشته باشد، به تنهايی 

سردمدار حاشيه شده و يک تنه در صدر اخبار قرار گرفته است. 
تعداد معضلاتی که سازمان ليگ نسبت به آنها مسئوليت دارد زياد است. 
بدهکاری باش��گاه ها و پرونده های زياد شکايت يکی از همين  معضلات 
است. اين مسئله بارها تيم های ايرانی را با مشکلات زيادی مواجه کرده 
و علاوه بر ارزهايی که به خاطر س��وءمديريت ها از کش��ور خارج شده، 
محروميت های س��نگينی را نيز به باش��گاه ها تحميل کرده است. حل 
نشدن بحث بدهی های هنگفت و شاکيان زياد و البته شفاف نبودن اغلب 
قراردادهای منعقد شده را نيز بايد به اين معضلات اضافه کرد. علاوه بر 
بالا رفتن دستمزدها، بندهای غيرقانونی که در برخی قراردادها گنجانده 
می شوند نيز قابل پيگرد قانونی هستند، اما گويا کسی حس پيگيری ندارد. 
از طرفی رئيسی که خود به خاطر اهمال در مديريت و کم کاری هايش از 
سمتش عزل شده همچنان طبق روال گذشته مسئوليت های گذشته اش 
را دارد و هيچ کس هم به روی مبارک او نمی آورد که حکم محروميتش 
قبلاً صادر شده است. همه اينها را هم که بی خيال شويم، نمی توانيم نسبت 
به بحث مشکلات مالياتی سازمان ليگ بی تفاوت باشيم. سازمانی که زير 
نظر فدراسيون فوتبال است با بدهی هنگفت مالياتی روبه رو شده که اين 
مسئله پيش از اين به مسدود شدن حساب های سازمان ليگ و فدراسيون 
نيز منجر شده بود. گويا بدهی های مالياتی آنقدر زياد است که آقايان برای 

پرداخت آن به سازمان ماليات با مشکلاتی جدی روبه رو شده اند. 
در اوضاعی که محرومان س��رکارند و تخلفات هر روز بيشتر می شود، 
چطور می توان ادعای خنده دار برگزار نشدن ليگ را پذيرفت. متأسفانه 
در اين سال ها آنقدر مسئولان مماشات و بی توجهی به خرج داده اند که 
حجم تخلفات به شکل فزاينده ای  بالا رفته است. دور زدن قانون، آن هم با 
استفاده از ارکان مديريت فوتبال حربه ای  است که مستطيل سبز ايران را 
نابود کرده، در واقع از آن هياهويی بيش باقی نمانده است. بدون شک تا 
زمانی که حرکت جدی و عملی برای نجات فوتبال انجام نشود نمی توان 
و نبايد منتظر اتفاقی خارق العاده بود. رسانه ها به کرات نسبت به آينده 
اين رشته ابراز نگرانی کرده اند. پيشکسوتان  و دلسوزان نيز هشدارهای 
لازم را داده اند، ولی متأسفانه فوتبال فرسايشی ما اسير مديريت ضعيف، 
آماتور و نابلدی اس��ت که برای ادامه فعاليت دست به هر کاری می زند 
و نابودی فوتبال نيز اهميتی برای آنه��ا ندارد. در اين روزهای نااميدی، 
فوتبالی ها تمام اميدشان به نهادهای نظارتی است که می توانند با بررسی 

دقيق احوالات فوتبال آن را از نابودی نجات دهند.

شیوا نوروزی

انتخاب ترکيب تيم ملی کاراته در قهرمانی آسيا
رقابت های انتخابی تيم ملی کاراته بزرگسالان در سه وزن برگزار و ترکيب 
نمايندگان اعزامی ايران به رقابت های قهرمانی آسيا مشخص شد. رضا روشن، 
مجيد حسن نيا، امير مهديزاده، بهمن عسگری، ذبيح الله پورشيب و سجاد 
گنج زاده در کوميته انفرادی، ذبيح الله پورشيب، سجاد گنج  زاده، علی اصغر 
آسيابری، مهدی خدابخشی، صالح اباذری، مهدی قراری زاده و باربد صداقت 
در کوميته تيمی و ابوالفضل شهرجردی، علی زند و ميلاد فرازمهر در کاتا به 
رقابت های آسيايی اعزام خواهند شد. شهرام هروی، سرمربی تيم ملی کوميته 
در خصوص انتظار قهرمانی از شاگردانش در آسيا گفت: »تمام هم و غم ما 
قهرمانی در مسابقات قهرمانی آسياست، اما نبايد فراموش کرد مسير قهرمانی 
در اين دوره از مسابقات با توجه به اهميت کسب سهميه المپيک سخت تر 
است. تيم پرقدرتی داريم که از بازيکنان باتجربه، جوان و با انگيزه تشکيل شده 
و بازيکنانی که در ترکيب انفرادی و کوميته تيمی قرار دارند نيز نبايد فراموش 

کنند در تيم بزرگی هستند و بايد ايران دوباره قهرمان شود.«

به فرم ايده آل نرسيده ايم
مهران شاهين طبع، س��رمربی تيم ملی بس��کتبال وضعيت اين روزهای 
ملی پوشان اين رشته را تش��ريح کرد: »سه هفته  اس��ت  که با ملی پوشان 
کار می کنيم. در حال حاضر به فرم ايده آل و  مطلوبی که مدنظرمان است، 
نرسيده ايم اما بازيکنان در تمرينات تلاش شان را می کنند و تا حدودی شرايط 
بهتر از زمان آغاز اردوها شده است. برای انتخاب تيم ها و بازی های تدارکاتی 
همه شرايط را در نظر می گيريم. با بررسی تمام مسائل فکر می کنم با توجه به 
تمام محدوديت ها از نظر من مسابقات تدارکاتی خوبی خواهيم داشت. همه 

بازيکنان زحمت خود را می کشند و اميدوارم بهترين نتيجه حاصل شود.«

جولان دستياران خارجی استراماچونی
تمرينات استقلال با نظم خاصی در حال پيگيری است و سرمربی ايتاليايی 
تلاش می کند تا در اولين حضورش در فوتبال ايران خوش بدرخشد. آبی ها 
اميدوارند در روزهايی که تيم رقيب هنوز سرمربی ندارد از فرصت استفاده 
کنند و برای شروع موفق فصل آماده شوند. آندره آ استراماچونی در همين 
مدت کوتاهی که به تهران آمده، تأکيد زيادی روی برگزاری منظم تمرينات 
داشته و اين خواسته با حضور دستياران خارجی او به خوبی محقق شده 
است. با اينکه مسئولان باشگاه در ابتدای امر به حضور دستيار ايرانی در کنار 
استراماچونی تأکيد زيادی داشتند، اما در حال حاضر دو دستيار ايتاليايی 
در اردو، استراماچونی را همراهی می کنند. فعلاً هم باشگاه واکنشی به اين 
مسئله نشان نداده و به نظر نمی رسد به اين زودی ها سرمربی جديد دستيار 
ايرانی اش را انتخاب کند. بايد منتظر ماند و ديد مرد ايتاليايی موافق انتخاب 

دستيار وطنی است يا مخالف آن. 

 پرسپوليس با کالدرون می تواند 
در مسير قهرمانی گام بردارد 

پرسپوليس تيم بزرگی است، به همين دليل 
بايد مربی ای که روی نيمکت آن می نشيند 
رزومه خوبی داشته باشد که کالدرون آن را 
دارد، اما بايد شرايط به گونه ای فراهم شود که 
زمان از دست نرود، موضوع بسيار مهمی که 
بايد به آن توجه شود. البته با توجه به زمان از 
دست رفته اينکه شاکله اصلی تيم حفظ شده 
و بازيکنان اصلی که ش��ناخت خوبی هم از 
يکديگر دارند در تيم ماندند کمک بزرگی به 
پرسپوليس می کند. ضمن اينکه حضور کريم باقری در پرسپوليس نيز بسيار 
مؤثر است، چراکه هم مورد اعتماد بازيکنان است و هم شناخت خوبی از تيم 
دارد و می تواند به سرمربی جديد کمک کند. البته اگر کالدرون بتواند بهترين 
اس��تفاده را از کريم ببرد و از او برای شناخت هرچه بيشتر تيم و بازيکنان 
استفاده کند تا پرسپوليس کيفيت خودش را از دست ندهد. هرچند بهتر بود 
که سرمربی جديد خود نفرات جديد تيمش را انتخاب می کرد، اما با توجه 
به طولانی شدن روند انتخاب سرمربی اضافه شدن نفرات جديد می تواند 
کار مرد آرژانتينی را جلو بيندازد، خصوصاً که فرشاد احمدزاده تجربه حضور 
در پرسپوليس را داشته و با راه و چاه آن نيز آشناست، اما اگر سرخپوشان 
موفق به بازگرداندن طارمی شوند ديگر تيم نيازی به بازيکن جديد ندارد و 
کامل خواهد شد، چراکه پرسپوليس در هر پست چند بازيکن خوب دارد؛ 
بازيکنانی مثل عاليشاه، نعمتی و شريفی نيز چند پسته هستند و می توانند به 
پرسپوليس کمک کنند. البته نبايد فراموش کنيم که برانکو زمان زيادی را در 
کنار بازيکنان بود و به شناخت خوبی از تيم رسيده بود که توانست اين چنين 
موفقيت ها را يکی پس از ديگری به نام پرسپوليس بزند. نبايد انتظار داشت 
کالدرون نيامده راه مرد کروات را برود. پرسپوليس می تواند با سرمربی جديد 
هم در مسير موفقيت گام بردارد، به شرط آنکه حمايت ها از تيم همچنان 
مثل گذشته ادامه داشته باشد. هواداران پرسپوليس بايد از اين تيم حمايت 
کنند، حتی اگر تيم در چند بازی نخست خود نتواند انتظارات را برآورده کند 
و خوب نتيجه بگيرد. پرسپوليس لياقت ادامه راه قهرمانی را دارد و باز هم 
می تواند به قهرمانی برسد، به شرط آنکه همه دست به دست هم بدهيم، از 

سرمربی جديد حمايت کنيم و کمی صبور باشيم.

محمود کلهر

پيشکسوت پرسپوليس

دنیا حیدري

 ويلموتس: با کشوري مواجه شدم 
که به من لبخند مي زد

ایران نه خطرناک است و نه در جنگ
م��ارک  حض��ور 

حامد قهرمانی
      چهره

ويلموتس به عنوان 
سرمربي تيم ملي 
فوتب��ال در ايران از آن دس��ت اتفاقات��ي بود که با 
سروصدا و حاشيه های زيادي روبه رو شد. تبليغات 
گسترده استکبار جهاني عليه ايران باعث شده تقريباً 
تمامي مربيان و ورزشکاران خارجي که قرار است به 
کشورمان سفر کنند با ترس و اضطراب مبادرت به 
اين کار کنند و ذهنيتي منفي از ايران داشته باشند. 
ذهنيتي که بعد از سفر به ايران کاملاً تغيير می کند. 
ويلموتس نيز از اين قاعده مس��تثنا نبود و بعد از 
هدايت تيم ملي در دو بازي مقابل س��وريه و کره 
جنوبي در بازگشت به کشورش از تفاوت های ايران 
با آنچه تصور می کرده و به او القا شده بود، گفته است. 
ويلموتس در گفت وگو با رسانه های بلژيکی با اذعان 
به اينکه تصويري که از ايران به جهان نش��ان داده 

می شود کاملاً دروغ است، می گويد: »من با کشوری 
مواجه شدم که به من لبخند می زد و به من خوشامد 
می گفت. حداقل در تهران که اوضاع از اين قرار بود. 
وضعيت با کليشه هايی که از ايران به تصوير کشيده 
می شود خيلی متفاوت بود. قرارداد من سه سال و 
نيمه است و بايد ايران را به جام جهانی برسانم. در 
صورت صعود ايران، قراردادم تمديد خواهد شد.« 
سرمربي تيم ملي در پاسخ به سؤالی پيرامون نگراني 
از وضعيت تحريم ها و خطر وقوع جنگ در ايران 
عنوان می کند: »ايران نه کشور خطرناکی است و نه 
در جنگ اس��ت. با اينکه تحريم ها اي��ران را آزار 
می دهد و ارزش پول ملی اش را کاهش داده، ولی 
من آنجا احساس ناامنی نکردم. من اهل سياست 
نيستم، حتی اگر جنگی در بگيرد فوتبال همچنان 

وجود خواهد داشت.«
در ادامه ويلموتس به تشريح نکات فني تيم و نحوه 
انتخاب دستياران خود می پردازد و می گويد: »من 
کسانی را می خواس��تم که به اندازه خودم تجربه 
داشته باشند. من مانو فررا را تا حدودی می شناختم 
و به او فکر می کردم. او به طور ويژه وظيفه بررسی 
تيم های حريف را برعهده خواهد داشت. علاوه بر 
اين، وحيد هاشميان را به عنوان دستيار انتخاب 
کردم که س��رمربی تيم زير 17س��ال هامبورگ 
بوده و در ايران همه دوس��تش دارند. برای مربی 
دروازه بان ها نيز لورن اسپينوس��ی را برگزيدم و 
کوين مينی جوان را هم به عنوان مربی بدنسازی 
انتخاب کردم. او 32ساله است و به انگليسی 
صحبت می کند. من برای آماده س��ازی تيم 
فقط يک هفته وقت داشتم. تمام بازی های 
ايران در جام ملت های آسيا و جام جهانی را 
تماشا کرده بودم. يکی، دو تغيير در تيم دادم. 
آنها من را استخدام کرده اند که به تيم ملی 
ايران سبک بازی و فلسفه فوتبالی تهاجمی تری 
بدهم. ايران تيمي منظم است، من به چشم خود 
ديدم که در تيم ملی ايران قابليت های تکنيکی و 

تهاجمی خارق العاده ای وجود دارد.«

شب به یادماندني جوانان واليبال

کولاکوويچ: بازيکنانم فراتر از انتظار بودند
قطعي شدن صعود 

فريدون حسن
      واليبال

تيم ملي واليبال به 
مرحله نهایي ليگ 
ملت های واليبال پيش از بازي شنبه شب مقابل 
بلغارستان این فرصت را به ایگور کولاکوویچ داد 
تا با ترکيبي جوان و در واقع با تيم دوم در برابر 
ميزبان هفته پنجم مسابقات قرار گيرد و با همين 
تيم جوان هم بتواند بلغارستان را شکست دهد.

کولاکوويچ براي بازي با بلغارستان به بازيکنان اصلي 
و نامدار ايران استراحت داد و با ترکيب فرهاد قائمی، 
مسعود غلامی، محمدجواد معنوی نژاد، علی اصغر 
مجرد، محمدرضا مؤذن، پوريا يلی و جواد کريمی 
به ميدان رفت. ترکيب جواني که ج��واب داد و در 
يک بازي خوب موفق ش��د ميزبان را در سه ست 
پياپي شکست دهد. اين جوانان علاوه بر اينکه يک 
شب به  يادماندنی را رقم زدند، باعث شوکه شدن و 
شگفت زدگی سرمربي تيم ملي نيز شدند. هرچند 
بلغارستان نسبت به حريفان هفته های گذشته تيمي 
ضعيف تر نشان داد، اما رويارويي با همين حريف نيز 
بهترين فرصت براي بازيکنان ج��وان ايران بود تا 
شايستگی های خود را نش��ان دهند. سرمربي تيم 
ملي کشورمان پس از اين پيروزي و تثبيت جايگاه 
دومي ايران در جدول رده بندی مسابقات با تمجيد 
از بازيکنان جوان ايران گفت: »برد زيبايی کس��ب 
کرديم، چراکه با ش��ش بازيکن دوم هم به ميدان 

رفتيم، بازيکنانی که زمان زيادی برای بازی کردن در 
اين دوره از مسابقات را نداشتند. ترکيب دوم ما نشان 
داد که می توان به آنها نيز اعتماد کرد، حتی بعضی از 
اين بازيکنان تجربه بين المللی نداشتند، اما برابر تيم 

پرهوادار بلغارستان بسيار خوب بازی کردند.«
کولاکوويچ با اشاره به اينکه از نوع بازي تيم دوم ايران 
شگفت زده شده است، ادامه داد: »از اين پيروزی مقابل 
بلغارستان شوکه ش��دم و بسيار خوش��حال هستم. 
بازيکنانم نشان دادند که در مرحله بعدی می توانيم با 
تمامی نفرات به ميدان برويم. من به توانايی اين بازيکنان 
اعتقاد داشتم. نمی توانس��تم نتيجه پايان مسابقه را 
پيش بينی کنم، اما روی توانايی بازيکنانم در اين فضا 
ايمان داشتم. بايد بگويم به خاطر خستگی سفرهای 

زياد آنها حتی فراتر از انتظار من بازی کردند.«
محمدجواد معنوی نژاد که امتيازآورترين بازيکن 
ايران برابر بلغارس��تان بود هم بعد از برد 3 بر صفر 
ايران گفت: »توقع برد 3 بر صفر را نداش��تيم، اما 
انتظار داشتيم يک نمايش خوب در زمين به اجرا 
بگذاريم. همه در زمين انگيزه زيادی داشتند و 
می خواستند قابليت های خود را نشان دهند. خدا 

را شکر می کنم که من هم در اين برد نقش داشتم. 
سعی کرديم بهترين بازی را برابر بلغارستان انجام 
دهيم. بلغارس��تان با ترکيب اصلی به ميدان آمد و 
تماشاگران نيز به خوبی از آنها حمايت کردند. با اين 

حال ما هم توانستيم با همدلی پيروز شويم.«


